
 

Tweede Commissie - Verslag van de vergadering 

kenmerk 2016/ vsl 7 december 2016 
betreft 2de commissie – niet-grondgebonden materies 
       

 

Mevrouw Goedele De Cock opent om 18.00u de vergadering en 
heet iedereen welkom. 

Mevrouw Goedele De Cock meldt volgende 
verontschuldigingen: gedeputeerden Geert Versnick, Eddy 
Couckuyt, en Jozef Dauwe. Al deze heren worden vervangen 
door gedeputeerde Alexander Vercamer. 

1. Goedkeuring van het verslag van de vergadering van 09 
november  2016 

Goedgekeurd. 

2. PTI Eeklo – patrimonium – logistiek 
EnergiePrestatieContract: energieprestatiediensten en 
onderhoud 
Vaststelling van bestek en raming, opdracht te gunnen bij wijze 
van onderhandelingsprocedure met bekendmaking 

Gedeputeerde Hertog licht toe dat het de bedoeling is om het 
gebouw zo energiezuinig mogelijk te maken. De aannemer heeft 
bevestigd dat de investeringen terug verdiend worden. Deze 
investering kadert in het klimaatactieplan waar de Provincie 
streeft om klimaatneutraal te worden tegen 2050. Omdat deze 
school de grootste school is binnen ons bestuur werd deze 
school geselecteerd als testproject. 

De heer Rik Franck vraagt of dit over energie (klimaat) of over 
bouwen gaat. Wordt er dan geen onderscheid meer gemaakt 
tussen de budgetten voor klimaat en patrimonium? 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat het zeker niet de 
bedoeling is om exploitatiebudgetten en investeringsbudgetten 
te vermengen. Dit testproject mag zeker geen precedent zijn om 
budgetten zo maar samen te voegen. Het is zeer uitzonderlijk 
dat dit project zo gerealiseerd wordt. De subsidiërende hogere 
overheid van het onderwijs voor investeringen (Agion) komt hier 
niet in tussen. De financiering van dit project werd wel uitvoerig 
politiek besproken. Aangezien er een terugverdieneffect is van 
4,10 % zal het bestuur op termijn hier moeten aan winnen. 

Gedeputeerde Hertog meldt dat er een boeteclausule voorzien 
is indien het terugverdieneffect niet gehaald wordt. 

De heer Rik Franck meldt dat er enkel voor dakisolatie nog 
subsidies kunnen gekregen worden van Eandis. 
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De heer Kurt Moens vraagt van waar de keuze voor PTI Eeklo. 

Gedeputeerde Hertog antwoordt dat PTI Eeklo de grootste site 
is en dat de gebouwen van de jaren 50-60 de meeste nood 
hebben aan een betere isolatie. 

Mevrouw Magda Haentjens vraagt hoe het komt dat er bespaard 
is op het Provinciehuis en of er geen investeringen dienen te 
gebeuren voor PTI Hamme. 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat we het Provinciehuis 
voor 2/3 hebben aangekocht en dat we enkel de verplichte 
investeringen hebben uitgevoerd. Zo zijn bv na een rondgang 
alle deuren vervangen in het kader van de brandveiligheid. We 
hebben dus al het essentiële / verplichte gedaan zonder meer. 
Daardoor zijn er middelen vrijgekomen van het Provinciehuis. 

Mevrouw Magda Haentjens stelt vast dat het investeringsbudget 
van Integraal Waterbeleid met 1 miljoen euro is verminderd. 

Gedeputeerde Hertog antwoordt dat dit een cumul is van 
ongebruikte investeringsbudgetten van voorgaande jaren, 
waardoor de dienst Integraal Waterbeleid te veel budget had. 

Gedeputeerde Vercamer vult aan dat de ongebruikte 
investeringsbudgetten elk jaar automatisch worden 
bijgeschreven naar volgend jaar. Dit is zo voorzien in de 
wetgeving van de BBC. Er is wel een plan om de 
investeringskredieten te actualiseren. 

Gedeputeerde Hertog meldt nog dat de vermindering geen 
impact heeft op de investeringen in waterbeleid. 

Mevrouw Magda Haentjens vraagt of er geen investeringen 
dienen te gebeuren aan PTI Hamme (omgevingswerken, ICT, 
enz.). 

Gedeputeerde Hertog antwoordt dat er voor PTI Hamme al veel 
vernieuwingen zijn gebeurd en dat ze dus al het budget niet 
meer nodig hebben. 

3. PCVO Scheldeland te Dendermonde 
Rechtszaak invordering ereloon ontwerper – dading 
Goedkeuring van de dadingsovereenkomst en machtiging van 
de deputatie om deze te ondertekenen 

Gedeputeerde Hertog licht toe dat dading altijd een compromis 
is. Aangezien het jeugdvormingswerk in de abdijschool te 
Dendermonde verdwenen is, wordt het dossier niet meer 
uitgevoerd. 

Mevrouw Greet De Troyer meldt dat de dading goed is 
onderhandeld. 

4. Erediensten 
Kathedrale Kerkfabriek Sint-Baafs te Gent 
Budgetwijziging 2016 en budget 2017 
Akteneming 

De heer Kurt Moens vraagt waarom de Kathedrale Kerkfabriek 
Sint-Baafs geen verslag inzake de maatschappelijke relevantie 
moet indienen, dit in tegenstelling tot de andere 
eredienstbesturen. 
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Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat dit verslag inzake de 
maatschappelijke relevantie specifiek is voor de islamitische 
eredienstbesturen. 

De heer Nico De Smet vult aan dat het verslag inzake de 
maatschappelijke relevantie geldt voor alle eredienstbesturen 
die officieel door de Vlaamse overheid erkend zijn vanaf 2006. 
Dat wil dus zeggen dat dit ook geldt voor bij voorbeeld de 
orthodoxe eredienstbesturen die pas vanaf 2006 werden erkend. 
Het is puur het tijdstip van de erkenning dat doorslaggevend is. 

De heer Rik Franck vraagt waarom in het budget 2017 nog 
steeds een lijn "onroerende voorheffing" is voorzien (goed voor 
12.955 EUR), terwijl de Sint-Baafskathedraal toch vrijgesteld is 
van onroerende voorheffing. 

Dit zal worden nagevraagd bij gedeputeerde Dauwe en wordt 
toegevoegd aan het verslag (hieronder in cursief). 

Artikel 2.1.6.0.1 van de Vlaamse Codex Fiscaliteit (het oude 
artikel 253 van het Wetboek van de inkomstenbelastingen) 
voorziet in een aantal vrijstellingen van de onroerende 
voorheffing. Relevant hier is artikel 2.1.6.0.1, 1°, dat een 
vrijstelling voorziet voor de onroerende goederen of delen ervan, 
gelegen in het Vlaams Gewest, die een belastingplichtige of een 
bewoner zonder winstoogmerk heeft bestemd voor "het 
openbaar uitoefenen van een eredienst of van de vrijzinnige 
morele dienstverlening". Deze vrijstelling is duidelijk van 
toepassing op de Sint-Baafskathedraal. Probleem is echter dat 
het Eredienstendecreet geen onderscheid maakt naar gelang 
van de soort onroerende goederen waarvan een 
eredienstbestuur eigenaar is. Zo verwijzen zowel de artikelen 51 
als 52 van het Eredienstendecreet naar "de aan de kerkfabriek 
toebehorende of teruggeschonken goederen", zowel m.b.t. de 
inkomsten als m.b.t. de uitgaven. Verder bevat artikel 52/1, §2 
van het Eredienstendecreet een uitdrukkelijke verwijzing naar de 
onroerende goederen "met uitzondering van de erkende 
gebouwen van de eredienst." Het Eredienstendecreet bevat dus 
zowel bepalingen m.b.t. het openbaar domein (bv. de Sint-
Baafskathedraal) als m.b.t. het privaat domein (bv. 
appartementen die de Kathedrale Kerkfabriek verhuurt). 
Dezelfde logica wordt ook doorgetrokken in de verschillende 
uitvoeringsbesluiten van het Eredienstendecreet én in de 
modellen die Religiosoft in uitvoering van deze 
uitvoeringsbesluiten ter beschikking stelt van de verschillende 
eredienstbesturen: daar is zowel sprake van goederen van het 
openbaar domein (zie de rubriek "21 Gebouw(en) van de 
eredienst") als het privaat domein (zie de rubriek "23 Privaat 
patrimonium"). Omdat het privaat patrimonium van de 
Kathedrale Kerkfabriek niet is vrijgesteld van onroerende 
voorheffing (bv. appartementen die zij verhuurt en waarvan de 
inkomsten ook worden opgenomen in het budget; zie de code 
"130 Huren, pachten, gebruiksvergoedingen"), is in deze rubriek 
wel nog sprake van een code "235 Onroerende voorheffing". 

5. Erediensten 
Islamitische Gemeenschap Hicret Camii te Sint-Niklaas 
Akteneming van het budget 2017 en van het verslag over de 
concrete toepassing van de betrokkenheid bij het geheel van de 
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lokale gemeenschap en van de bemerkingen daarbij van de 
Deputatie 

Geen opmerkingen. 

6. Erediensten 
Islamitische Gemeenschap Ensarija te Gent 
Akteneming van het budget 2017 en van het verslag over de 
concrete toepassing van de betrokkenheid bij het geheel van de 
lokale gemeenschap en van de conclusies daarbij van de 
Deputatie 

Geen opmerkingen. 

7. Erediensten 
Islamitische Gemeenschap Kevser Moskee te Aalst 
Akteneming van het budget 2017 en van het verslag over de 
concrete toepassing van de betrokkenheid bij het geheel van de 
lokale gemeenschap en van de conclusies daarbij van de 
Deputatie 

Geen opmerkingen. 

8. Erediensten 
Islamitische Gemeenschap Tevhid Camii te Gent 
Akteneming van het budget 2017 en van het verslag over de 
concrete toepassing van de betrokkenheid bij het geheel van de 
lokale gemeenschap en van de conclusies daarbij van de 
Deputatie 

Geen opmerkingen. 

9. Erediensten 
Orthodoxe Kerkfabriek Heilige Apostel Andreas en Heilige 
Materne te Aalst 
Verlenen van gunstig advies aan de jaarrekening 2015 

De heer Kurt Moens merkt op dat dit rijkelijk laat is om nu pas 
het dossier van de jaarrekening 2015 voor advies voor te 
leggen. 

De heer Nico De Smet bevestigt dat dit laat is, maar verwijst 
hiervoor naar de problemen die waren gerezen in de schoot van 
de vorige Kerkfabriekraad. Ondertussen is er een nieuwe 
Kerkfabriekraad verkozen, waarvan mag worden aangenomen 
dat die een betere werking kan garanderen. 

10. Provinciale Instelling voor Morele Dienstverlening Oost-
Vlaanderen 
Financiën: 

- Verlenen van gunstig advies aan de 2de begrotingswijziging 
2016 

- Formele herbevestiging van het provincieraadsbesluit van 22 
juni 2016 m.b.t. de 1ste begrotingswijziging 2016 (gedeeltelijk 
gunstig advies, betwisting en wijziging van bepaalde 
artikelen) 

Mevrouw Marlies Deconinck stelt vast dat er een daling is van 
59.000 euro in de post "andere communicatiekosten". Ze vraagt 
wat men hiermee bedoelt als men zomaar dit bedrag met 59.000 
euro kan verminderen. Wat was er voorzien waar men nu van 
afziet. 
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Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat het uitgavenbudget werd 
herschikt en dat we een aantal uitgaven niet meer zullen 
aanvaarden. We gaan ons beperken tot enkel de subsidieerbare 
activiteiten. 

De heer Nico De Smet vult aan dat in de post “andere 
communicatiekosten” alle kosten vervat zitten die met 
communicatie te maken hebben. Dus niet alleen 
promotiemateriaal, verzenden van folders, enz. maar ook bij 
voorbeeld deelnamekosten aan beurzen, festivals, enz. Het is 
een verzamelnaam voor allerlei soorten van communicatie. 

11. Wonen 
Statutenwijzigingen VMSW en regionale sociale 
huisvestingsmaatschappijen 
Kennisneming van de statutenwijzigingen 

De heer Eric Scheire meldt dat het quasi onmogelijk is om vast 
te stellen welke statuten er precies gewijzigd zijn. Hij vraagt of 
het niet mogelijk is om een extra bijlage te voorzien met enkel 
de statuten die zijn veranderd. 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat de Administratie altijd de 
gecoördineerde statuten meegeeft voor de leesbaarheid. 

De heer Eric Scheire vraagt of het niet mogelijk is om ten minste 
de wijziging van de vertegenwoordigers apart weer te geven. 

De heer Rik Franck treedt bij dat de statutenwijziging inderdaad 
niet altijd duidelijk is. 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat bijlage A met de 
provinciale vertegenwoordiging duidelijk is. Hij zal bekijken met 
de Administratie of de statutenwijzigingen niet duidelijker kunnen 
voorgesteld worden. 

12. Wonen 
Projectsubsidies experimentele woonvormen 
Behandeling projectdossiers 2017 beperkt tot dossiers 
eenmalige investeringssubsidie voor het budget 2016, inclusief 
de aanvulling van de reglementering 

De heer Jo De Cuyper stelt vast dat ondanks het negatieve 
advies van de adviescommissie 8 woonprojecten toch een 
eenmalige investeringssubsidie krijgen. Hij concludeert hieruit 
dat ofwel het reglement niet duidelijk is ofwel de 
adviescommissie op een andere basis oordeelt. 

De heer Jo De Cuyper stelt vast dat ondanks het negatieve 
advies van de adviescommissie 8 woonprojecten toch een 
subsidie krijgen. Hij concludeert hieruit dat ofwel het reglement 
niet duidelijk is ofwel de adviescommissie op een andere basis 
oordeelt. 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat in dit dossier inderdaad 
een aantal organisaties een eenmalige investeringssubsidie 
krijgen. 

De heer Pieter Orbie vult aan dat de situatie enigszins complex 
is. Het betreft een relatief nieuw reglement, waarbij het nog wat 
zoeken is qua interpretatie van een aantal subsidiecriteria. De 
adviescommissie interpreteerde niet alle elementen in het 
dossier op dezelfde wijze als de administratie. Daarnaast is het 
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zo dat er voor dit subsidiereglement 30 aanvragen zijn 
binnengekomen. Binnen de normale gang van zaken, zullen 20 
van de 30 aanvragen op de voorziene wijze behandeld worden, 
dit betekent een deputatienota en deputatiebesluit in de loop 
van de maand januari 2017. Bij die 20 dossiers zal blijken dat de 
administratie de adviescommissie quasi altijd volgt. Daarnaast 
waren er 10 projectaanvragen, die allen een negatief advies van 
de adviescommissie kregen, maar dit de administratie en de 
gedeputeerde toch zinvol leken. Daarom hebben we beslist om, 
als uitzonderingsregel, voor die 10 aanvragen van het reglement 
af te wijken, en deze aan de Provincieraad voor te leggen, wat 
via deze weg is gebeurd. Van de 10 projecten zijn er 8 waarvoor 
de deputatie het zinvol vindt om reeds in 2016 tussen te komen 
met een eenmalige investeringssubsidie. In die zin wordt 
afgeweken van het negatief advies. 

13. Wonen 
Woonproject Knesselare 
Toekenning van een projectsubsidie op basis van een 
samenwerkingsovereenkomst 

Geen opmerkingen. 

14. Wonen 
Woonproject Stekene 
Toekenning van een projectsubsidie op basis van een 
samenwerkingsovereenkomst 

De heer Eric Scheire stelt vast dat het project dat nu voorligt om 
gesubsidieerd te worden reeds uitgevoerd is. 

De heer Pieter Orbie antwoordt dat dit een project is dat reeds 
enige tijd loop, en waarbij de directie Welzijn niet van bij de 
opstart betrokken is geweest. Om het project optimaal te laten 
slagen is het beter dat we op dit ogenblik extra investeren in de 
participatie met de bewoners. 

Mevrouw Riet Gillis merkt op dat we de meest kwetsbare 
doelgroep niet bereikt hebben. Ze vraagt zich af of we met de 
projectsubsidie van 50.000 euro de doelgroep wel kunnen 
bereiken. 

De heer Pieter Orbie antwoordt dat de directie Ruimte en de 
directie Welzijn door dit dossier voor het eerst op een dergelijke 
wijze samenwerken, omdat er binnen de directie Welzijn 
expertise aanwezig is voor participatietrajecten om de meest 
kwetsbare doelgroep te bereiken. 

De heer Eric Scheire stelt vast dat de subsidie wordt uitbetaald 
aan de gemeente Stekene. Hij vraagt zich af waarom we dit niet 
zelf doen. 

De heer Pieter Orbie antwoordt dat het een dubbel spoor is. 
Enerzijds is de directie Welzijn betrokken, door ondersteunend 
op te treden en deel te nemen aan de werkgroepen. Anderzijds 
voorzien we financiële middelen, die inderdaad via de gemeente 
Stekene gaan om een gespecialiseerde externe partner in te 
schakelen. 

Mevrouw Riet Gillis vindt het jammer dat er zo veel tijd is 
verloren gegaan om de doelgroep te bereiken. Ze vraagt zich 
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ook af of we het klimaatneutraal wonen niet kunnen meenemen 
in ons klimaatactieplan. 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat nieuwbouwprojecten 
aan steeds strengere normen moeten voldoen waardoor de 
kostprijs stijgt. Veel mensen komen startgeld tekort om nog te 
bouwen. 

De heer Pieter Orbie antwoordt dat via de randvoorwaarden de 
link naar duurzaam bouwen er wel is. 

15. Algemeen kansenbeleid – Armoedebestrijding 
Subsidies voor kansarmoedebestrijding 2016, dialoogprojecten 
kinderarmoedebestrijding 
Toekenning van de toelagen 

Geen opmerking. 

16. Noord-Zuidsamenwerking 
Reglementering 
Vaststelling van het reglement voor de ondersteuning van 
activiteiten voor mondiale vorming en wereldburgerschap, 
inwerkingtreding op 01 januari 2017 met overgangsbepalingen 
en opheffing van het reglement van 03 september 2014 

De heer Tim Moens is tevreden met de schrapping van de 
hoofdstukken 2 en 3, maar had nog liever het volledige 
reglement geschrapt gezien. 

17. Ontwikkelingssamenwerking 
Ondersteuning van thuiszorg in Buzau, in samenwerking met 
Crucea Alb Galbena Buzau en het Wit-Gele Kruis Vlaanderen 
Toekenning van toelagen 

De heer Tim Moens stelt vast dat de ondersteuning van 
thuiszorg in Buzau maar blijft lopen. Hij vraagt zich af wanneer 
ze eindelijk volledig zelfstandig gaan kunnen werken. 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat ze groeiende zijn. De 
jaarrekening toonde in 2015 al een positief resultaat, in 2016 zal 
het resultaat licht dalen en voor 2017 voorzien ze weer een licht 
negatief resultaat. De thuiszorg in Buzau zit in een 
overgangsfase. Om al het opgebouwde niet zomaar verloren te 
laten gaan, achten we het zinvol om in principe de laatste keer 
nog eens 20.000 euro te investeren. Ze hebben de vaste wil om 
zelfstandig te worden. 

18. APB Provinciaal Zorgcentrum Lemberge 
Financiële middelen en voorbereiding provinciale uitkanteling: 

- Goedkeuring van het budget 2017 

- Kennisneming van de samenwerkingsovereenkomst en 
visietekst m.b.t. de oprichting van de “Zorgband Leie en 
Schelde 

De heer Kurt Moens merkt op dat het niet evident is om met 
zoveel partners met verschillende opdrachten een 
samenwerkingsovereenkomst op te stellen. 

Gedeputeerde Vercamer hoopt dat er efficiëntiewinsten en 
schaalvoordelen kunnen gegenereerd worden. We hopen dat 
het zorgcentrum zal slagen in haar opzet. 
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De heer Luc Maes zegt dat ze aan het werken zijn aan een 
oplossing. 

19. Recreatiedomeinen – vertegenwoordiging 
Autonoom provinciebedrijf domein De Gavers 
Samenstelling Raad van Bestuur 
Vervanging van Bart Blommaert, ontslagnemend 

Geen opmerkingen. 

20. WMD – jaarlijkse actieplannen 
Goedkeuring van het jaaractieplan 2017 Onderwijs 

Gedeputeerde Hertog licht toe dat de jaarlijkse actieplannen 
WMD jaarlijks moeten voorgelegd worden aan de Provincieraad. 

Mevrouw Riet Gillis stelt vast dat niet alle actieplannen 
gerealiseerd zijn. 

Gedeputeerde Hertog antwoordt dat de jaarlijkse actieplannen 
een opsomming zijn van alle actiepunten die nodig zijn om te 
voldoen aan WMD-vereisten. Veel van die actiepunten worden 
vastgesteld tijdens de welzijnsrondgang. De lijst bevat zowel 
gerealiseerde als niet gerealiseerde actieplannen. 

21. Varia 

Geen opmerkingen. 

 

De Voorzitter sluit de vergadering om 18:50. 

Gent, 7 december 2016

Ambtenaar-verslaggever   De voorzitter 

Stefaan Van Mossevelde   Goedele De Cock 


